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IZVJEŠĆE RADA HRVATSKE UDRUGE ZA ARBORIKULTURU ZA 2013.  
I 

PLAN RADA ZA 2014. GODINU 
 
 
 
UVOD 

 

U 2013. godini Hrvatska udruga za arborikulturu (HUA) obilježila je 10. godina 

kontinuiranog rada. Novo vodstvo izabrano je na Skupštini održane 11.1. 2013. U Zagrebu, 

koje odmah počinje sa radom te donosi prijedlog za izmjene i dopune u Statutu. Tijekom 

2013. Upravni odbor u sastavu: Milan Pernek, Gordana Purgar, Damir Dramalija, Dražen 

Lovreček, Josip Perić, Goran Gregurović i Tomislav Vitković održali su 6 sastanaka na kojima 

je doneseno niz odluka. Tim sastancima priključili su se dopredsjednik HUA-e Vinko Paulić, 

rizničar Nikola Lacković te povremeno i Viktor Lochert. Sjednice su održane: 3 u Zagrebu, 1 u 

Jastrebarskom i 1 u Karlovcu. Svaka sjednica imala je kvorum te su odluke bile uvijek 

pravovaljane, a pohvalno je da je od 7 članova na sjednicama uglavnom bilo prisutno 

prosječno 5-tero, što govori o vrlo savjesnom obavljanju preuzetih obveza. Zbog toga 

zahvaljujem članovima UO na tako korektnom odnosu, a posebno pohvaljujem rizničara 

Nikolu Lackovića koji je bio na svim sjednicama, uvijek dobro pripremljen  i imao vrlo često  
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važnu ulogu u procesu donošenja odluka.  

Isto tako Dražen Lovreček, koji je bio na svih 6 sjednica. Podsjetit ću nešto kasnije na 

nekoliko projekata koji smo započeli u 2013.  

godini. Sljedeći su zadaci preuzeti i navedeni u Planu u 2013., a uz to donosim što smo 

ostvarili od postavljenih kratkoročnih i dugoročnih ciljeva. 

 

Kratkoročni ciljevi: 

 

1. Financijska konsolidacija 

Preuzimanjem Udruge  novog vodstva preuzet je financijski minus od -7.881,03 HRK. Veći 

dio duga vezan je za pozajmnice vezano uz poslovanje unatrag nekoliko godina. Od te 

pozajmnice 3.500,00 HRK je vraćeno, jedan dio je kompenziran kroz blagajnu te je ostalo  

oko 3.000,00 HRK za povratak, što je moguće vratiti tijekom ove godine.  

Stanje je ovog časa dobro i pozitivno, a razlog tome je dobro organiziran skup u Rovinju 

2013. godine, novog načina naplate članarina, zatim donacijama za koje su zaslužni 

Christian Gallo i Silvija Zec, te im ovim putem osobno zahvaljujem još jednom, jer je smo 

za sada vrlo ozbiljne financijske probleme prevladali.  

Cilj: postignut u potpunosti 

 

2. Sređivanje registra udruge 

Od osnutka udruge 2003. godine pa do danas, podaci u Registru udruga pri Ministarstvu 

uprave nisu ažurirani. Promjene u Statutu u 2010. godine, koji je bio u uporabi, nisu bile 

važeće. To je bio i razlog preinaka predloženih na Skupštini HUA-e 11. siječnja 2013. 

godine. Predložene preinake verificiralo je nadležno tijelo, te su sadašnji pravni akti 

Udruge pravovaljani. Zahvaljujem tajniku Tomislavu Vitkoviću na trudu. 

Cilj: postignut u potpunosti 
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3. Naplata članarina 

2013. godine uveli smo novi način naplate članarina putem uplatnica koji se šalje 

članovima e-mailom. Broj u pozivu uplatnica utvrđuje identitet uplatitelja. Svi članovi koji 

do 31.3.2013., nisu izvršili uplatu ponovno su kontaktirani, a nakon toga su isključeni iz  

Udruge O tome će riječ imati i Stegovna komisija u svom izvješću. Smatramo da zapravo 

svi takvi članovi nemaju interesa sudjelovati u tome, a nije fer da budu na popisu sa 

članovima koji podmiruju članarinu. Posebno se zahvaljujem našem rizničaru Nikoli 

Lackoviću, koji si je dao velikog truda za ovaj zadatak. 

Cilj: postignut u potpunosti 

 

4. Proslava 10. godišnjice HUA-e organizacijom skupa u Rovinju 

U Rovinju je 10. i 11. svibnja pod pokroviteljstvom predsjednika Republike Hrvatske održano 

međunarodno savjetovanje pod temom Stabla u gradovima – sigurnost, zaštita i njega. 

Odaziv stručnjaka na savjetovanje bio je veći od očekivanog – 93 stručnjaka iz gotovo svih 

većih gradova Hrvatske: Zagreba, Splita, Rijeke, Osijeka, Vinkovaca, Varaždina, Karlovca, 

Siska, Koprivnice, Virovitice, Pule. Savjetovanju su prisustvovali i stručnjaci iz Slovenije, 

Bosne i Hercegovine i Srbije te dva pozvana predavača, Alessandro Pestalozza iz Italije i 

Bodo Siegertiz Njemačke. Nakon uvodnih govora uslijedilo je 17 vrlo zanimljivih predavanja 

na engleskom i hrvatskom jeziku te objavljena knjiga sažetaka.  

Zaključci skupa jesu da je potrebno organizirati okrugle stolove i rasprave u koje bi trebalo 

uključiti pravnike i osiguravajuća društva, da je potrebno nastaviti sa edukacijom, informirati 

javnost i podizati svijest o važnosti urbanog zelenila, poticati suradnju u regiji te ujednačiti 

stručne pojmove i metodike procjene stabala.   

Drugog dana skupa, u subotu 11. svibnja u park – šumi Zlatni rt demonstrirana je praktična 

primjena dijagnostičkih instrumenata i orezivanja stabala. Za demonstraciju je odabrana  

skupina stoljetnih himalajskih cedrova sađenih u rasporedu zvijezde. Nažalost, kiša je skratila 

prezentaciju praktične primjene arbotoma, rezistografa i arboradiksa njemačke tvrtke 

Rinntech.  
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U popodnevnim satima u subotu uslijedio je izlet u Nacionalni park Brijuni, mjesto osnivanja 

Hrvatske udruge za arborikulturu 2003. godine.  

Uspješnoj organizaciji skupa doprinijeli su mnogobrojni sponzori i partneri skupa: Šumarski 

fakultet Sveučilišta u Zagrebu, Hrvatski šumarski institut Jastrebarsko, Hrvatska komora 

inženjera šumarstva i drvne tehnologije, Hrvatske šume d.o.o., Zagrebački holding - 

Zrinjevac, Zelenilo d.o.o. Karlovac, Stablosan d.o.o., Švenda i sinovi d.o.o., Husqvarna 

d.o.o., Nacionalni park Brijuni, Maistra d.d. Rovinj, Pučko otvoreno učilište Grada Rovinja.  

Cilj: postignut u potpunosti 

 

5. Publiciranje 

-jedna od velikih slabosti udruge je vrlo oskudna publicistička djelatnost. Neki pomaci su 

napravljeni sa uvođenjem stručne terminologije i definicije, koja je objavljena na web 

stranici udruge. Standardizacija terminologije i definicija iznimno je značajno, a za 

ažuriranje  istih odgovoran je naš potpredsjednik Vinko Paulić, kojemu se i ovim putem 

zahvaljujem na tom zadatku. Osim toga Vinko je bio vođa tima, kojeg su uz njega činili 

Tomislav Vitković i Nikola Lacković, koji su izradili prijevod Europskog priručnika za 

orezivanje stabla, čime smo kao udruga nakon dugog vremena objavili publikaciju.  

Bilo je dalje publikacija pojedinaca (npr. Periodicum biologorum, SCI časopis; Pernek, 

Stamenković, Lacković) te objave u popularnim časopisima Hrvatske šume i Baumpflege 

(izvješće o skupu u Rovinju). Tu sam zahvalan našem počasnom predsjedniku Viktoru 

Lochertu. U Šumarskom listu izašao je u prosincu 2013. Članak o udruzi, arborikulturi, 

koju je napisao naš počasni član prof.dr. Milan Glavaš. Planirali smo za skup u Rovinju 

publicirati i članke izloženih na skupu, ali to nismo uspjeli ostvariti. 

Cilj: postignut djelomično 

 

6. Redizajn web stranice i uvođenje proaktivne uređivačke politike 

-osnovni problem web stranice HUA-e koju smo zatekli je neažurnost povezena sa 

slabom aktivnošću članova. Na stranicama su se rijetko pojavljivale nove informacije te je  
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s tim u svezi slaba posjećenost. Napravili smo potpuni redizajn stranica, uveli uređivački 

tim, odnosno urednika koji će poticati članove udruge da šalju podatke na objavu. Damir 

Dramalija preuzeo je taj zadatak te mu ovim putem zahvaljujem.  

WEB stranica je bilo izuzetno važna za skup u Rovinju, jer je predstavljala platformu u 

komunikaciji i prijavom sa za skup.  

Još uvijek smo nezadovoljni sa odazivom članova, ali se nadamo da će to ove godine biti 

bolje. 

Cilj: postignut djelomično 

 

Ostale aktivnosti u 2013. 

7. Posjet Predsjedniku RH prof.dr. sc. Ivi Josipoviću 

Dana 10. rujna 2013. godine u predsjednik RH primio nas je sa svojim suradnicima u svom 

Uredu na Pantovčaku. Naše izaslanstvo se sastojalo od: Milana Perneka, Viktor Locherta, 

Gordane Purgar, Vinka Paulića i Tomislava Vitkovića. Nakon ugodnog razgovora i 

predstavljanju pozicije arborikulture u Hrvatskoj, sastavili smo promemoriju koju donosim u 

cijelosti: 

-Na sastanku je izaslanstvo HUA-e informiralo Predsjednika RH o održanom skupu u 
Rovinju 10. i 11. svibnja 2013. godine.  
 
-Izaslanstvo je Predsjednika informiralo o deset godina djelovanja HUA koja je u suradnji 
sa licenciranom školom za arborikulturu iz Njemačke (Nürnberger Baumschule) organizirala 
nekoliko tečaja iz područja arborikulture, unutar čega i certificiran „Tree Worker“ tečaj, koji 
se priznaje na području EU i SAD-a. 
 
-Naglašeno je kako u Hrvatskoj nema organizirane struke u području arborikulture, što 
znači da se sa stablima u gradovima bave ljudi sa nedovoljnim znanjima o biologiji, 
fiziologiji i njezi stabala.  
 
-Kako je struka priznata u EU, a u SAD-u ima najdužu tradiciju, držimo da se i Hrvatska 
mora priključiti tim tokovima te bolje organizirati struku. Za to je potrebna pomoć pravne 
struke. Predsjednik je izrazio kako struka mora raditi na pravilniku, a da ga pravnici trebaju 
tehnički doraditi. 
Ostalo je otvoreno pitanje iz kojih zakona bi trebali proizaći pravilnici te koje ministarstvo 
ima nadležnost. 
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Nakon toga iz Ureda je poslano pismo naslovljeno na Ministra poljoprivrede gospodina 

Tihomira Jakovine, da vidi mogućnosti izrade pravilnika za to područje. Pokrenuti su 

razgovori, gdje se posebno potrudio Goran Gregurović, te očekujemo prve plodove tih 

razgovora. Na Okrugli stol koji organiziramo očekujemo izaslanstvo fitosanitarnog sektora 

MP, koji je detektiran kao nadležno ministarstvo. 

 

Dugoročni ciljevi  i plan za 2014.: 

 

1. Odnosi s javnošću 

-odnosi s javnošću slaba su točka udruge koju treba postepeno popravljati. Istaknut ću 

ponovno pojedinačne angažmane za objavu popularnih članaka u časopisima kao što su 

Baumpflege, Šumarski list, Hrvatske šume. Zatim je tu i TV nastup našeg člana Marka 

Švende  u emisiji „Svaki dan-dobar dan“. 

 

2. Osnivanje regionalnih ogranaka 

-HUA najviše djeluje u Zagrebu i okolici, a slabije je zastupljena što se više udaljavamo od 

tih mjesta. Kroz osnivanje ogranaka po regijama omogućilo bi širenje aktivnosti i 

učlanjivanje novih članova. Time bi se postigla veća prisutnost i promocija HUA-e. To je 

zadatak za 2014. godinu. 

 

3. Internacionalizacija  

 Susjedne udruge sudjelovale su na našem skupu u Rovinju i u stalnom smo 

kontaktu (Slovenija, Bosna i Hercegovina i Srbija). Jedna je od ideja bila i osnivanje 

zajedničkog ISA chaptera, što zasad nije bilo moguće.  

 Kao članovi EAC-a uživamo dobar status, prije svega zahvaljujući predsjedniku, a 

našem tajniku Tomislavu Vitkoviću. 

 Pokrenuli smo postupak učlanjivanja u najveću svjetsku organizaciju ISA kao 

pridruženi član (Associate Member). Potpisali smo sporazum o razumijevanju 

(MoU). 

http://www.hua.hr/


 

HRVATSKA UDRUGA ZA ARBORIKULTURU 
Croatian Arboricultural Society/ Kroatischer Vererin für Arborikultur  

Remetinečka cesta 15, 10000 Zagreb 
www.hua.hr 

 

7 
 

 

 

4. Prijevod relevantne literature 

Već je spomenuto naprijed da smo uspjeli publicirati Europski priručnik za orezivanje 

stabala.  

Mogućnosti prijevoda vrlo kvalitetne literature leži pridruživanjem u ISA-u i tu 

očekujem velike korake naprijed. 

Cilj: postignut u potpunosti 

 

5. Novi izvori financiranja 

Financiranje HUA-e temelji se na članarinama. Udruga mora tražiti mogućnosti za 

dobivanje donacija (npr. HKIŠDI, grad Zagreb, Vlada RH), te uključivati se u projektne 

natječaje (npr. EU). Prvi korak je bio dopis prema Hrvatskoj komori inženjera šumarstva i 

drvne tehnologije koji je polučio uspjehom, prije svega radi angažmana tajnice KKIŠDT, 

našoj počasnoj članici Silviji Zec, kojoj i ovim putem zahvaljujem. 

Također smo pokrenuli projekt prema gradu Zagrebu na kojem su se angažirali Vinko 

Paulić i Marko švenda, pa čekamo još rezultate. 

 

6. Ponude za članove 

Za novo vodstvo velik je izazov stavljanja svojeg rada u funkciju svih članova. 

Informiranost kao i ponuda za članove moraju ojačati.  

Tako primjerice treba planirati: 

-slanje novosti putem maila; one se šalju ali prerijetko 

-organizacija stručnih predavanja, okruglih stolova: Okrugli stol će biti organiziran iza 

ove skupštine 

-organizacija izleta i stručnih ekskurzija: nakon skupa u Rovinju imali smo izlet na 

Brijune, 

-organizirati nagradne natječaje za studente: za studente smo ponudili postersko 

natjecanje za skup u Rovinju, ali je odaziv bio iznimno loš. 
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7. Organizacija penjačkog kampa u lipnju 

Plan je okupiti nekoliko penjača iz Hrvatske i Europe i prezentirati javnosti rad na stablu. 

 

 

Zaključak 

 

U 2013. godini intenzivno se radilo na sređivanju stanja Udruge što se registra članova i 

članarina tiče. Definirane slabosti kao što su nedovoljan marketinški rad i promocija 

arborikulture te popravljanje negativnog financijskog salda. Svjesni da prvo treba graditi i 

jačati Udrugu iznutra, uključujući i u financijskom smislu, organizirali smo  savjetovanje u 

Rovinju, a zatim smo intenzivno krenuli u traženje mogućnosti za ulazak u pravilnike, pa smo 

zatražili sastanak kod predsjednika RH i nakon pozitivnog razgovora krenuli prema resornom 

ministarstvu. 

Ukupno možemo biti jako zadovoljni proteklom godinom, učinjeno je i više nego se na 

početku uopće moglo naslutiti, a razlog su izvrsni suradnici i sinergija u Upravnom odboru 

kojima zahvaljujem na podršci i nadam se da ćemo tako nastaviti i 2014. 

 

 

Predsjednik HUA 

 

Dr. sc. Milan Pernek 
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